



တၢ်ပးန့ၢ်ကိၣ်တၢ်ပသိၣ်ဆူကမၤဖျါအပူၤတၢ်ပိၣ်က့ၢ်



တၢ်ပးန့ၢ်ကိၣ်တၢ်ပသိၣ်ဆူကမၤဖျါအပူၤတၢ်ပိၣ်က့ၢ်

တၢ်ဘျုးအိၣ်ဘျုးအိၣ်အီၤ, ထံတၢ်မၤဒီး ကိတိၣ်ဝဲၤလီၤ ဒုသဝီတၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသိၣ်ကရၢ ဒုသဝီတၢ်တိၣ်ကျဲၤလီၤကဝီၤ



နီၣ်ဂီၢ် (၁၃) - ခဲကွၢ်စိၣ်ကွၢ်တၢ်မၤအဝုၤအဝီတဖၣ်, ပံးန့ၢ်တၢ်မၤလိၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်လၢ ကမၤတဖၣ် အတၢ်လဲၤဒီဖျါလၢ တၢ်မဲတၢ်မၤအပူၤ.

နီၣ်ဂီၢ် (၁၂) - မၤဝဲတၢ်တိၣ်ကျဲၤတၢ်မၤအဝုၤတဖၣ် တၢ်မဲတၢ်မၤ (မၤကတၢၢ် (မုတမုၢ်)ဆိကတီၢ်တၢ်မၤ)

နီၣ်ဂီၢ် (၁၁) - ဒုသဝီအိၣ်ဖျါ (၂) ပာဆူမၤစၢကမံးတံၣ် ကပံၣ်ဖျါထီၣ်က့ၢ် ကျိၣ်စ့ဒီး တၢ်မၤအဝုၤအကျိၣ်.

နီၣ်ဂီၢ် (၁၀) - စးထီၣ်တၢ်တိၣ်ကျဲၤတၢ်မၤအဝုၤတဖၣ် အတၢ်မဲတၢ်မၤ.

နီၣ်ဂီၢ် (၉) - ဒုသဝီပာဆူမၤစၢကမံးတံၣ် ကခဲကွၢ်စိၣ်ကွၢ် တၢ်တိၣ်ကျဲၤတၢ်မၤအဝုၤတဖၣ်.



နီၣ်ဂီၢ် (၈) - ဒုသဝီအိၣ်ဖျါ (၄)ဘျီတဘျီ, ဒုသဝီပာဆူမၤစၢကမံးတံၣ် ကပံးန့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်လၢ သီဖိတဖၣ်အအိၣ်

နီၣ်ဂီၢ် (၁၄) - တၢ်မၤအတၢ်လဲၤတဖၣ်ဒီး တၢ်ပၤယဝ်တၢ်မၤ (ကဘၣ်စးထီၣ်မၤဝဲ တၢ်ကတီၢ်တၢ်တၢ်မဲ တၢ်မၤမၤ)



ပတီၢ် (၆) - မၤကတၢၢ်ဒီး စးထီၣ်မၤက့ၢ် တၢ်တိၣ်ကျဲၤအဝုၤတဖၣ် တၢ်မဲတၢ်မၤ

ပတီၢ် (၇) - စးထီၣ်မၤတၢ်တိၣ်ကျဲၤ တၢ်မၤအဝုၤတဖၣ် တၢ်မဲတၢ်မၤ.

ပတီၢ် (၄) - အိၣ်ဖျါသကိၣ်ဒီး ကွၢ်ကတၢၢ် တၢ်တိၣ်ကျဲၤတၢ်မၤအဝုၤတဖၣ်အဝုၤ.



နီၣ်ဂီၢ် (၇) - ဒုသဝီပာဆူမၤစၢကမံးတံၣ် အိၣ်ဖျါဒီး ပၤဟ့ၣ်ကွၢ်လၢ တၢ်တိၣ်ကျဲၤလဲၣ်ပတဲ အဝုၤအကျိၣ် (တၢ်တိၣ်ကျဲၤ တၢ်မၤအယိၣ်ဆူသ့တဘျီဒိတဘျီတၢ်မၤအဝုၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကွၢ်လၢ တဖၣ် ဒီးသ့က့ၢ်ရဲၣ်လီၤ တၢ်ပၤတၢ်ဆူတၢ်မၤ ဒ်အလီၢ်အိၣ်အသိး)



ပတီၢ် (၂) - ရဲၣ်လီၤတၢ်ရဲၣ်လီၤက့ၢ်လီၤ

ပတီၢ် (၃) - ကတိၣ်ကတီၢ်တၢ်မၤအဝုၤတဖၣ်



နီၣ်ဂီၢ် (၁) - ဒုသဝီတၢ်အိၣ်ဖျါတၢ်တဘျီ, တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ်တိၣ်ကျဲၤ (တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ ကမံးတံၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိဒီး တၢ်တိၣ်ကျဲၤပုၤတဘျီမုၢ်ဘၣ်ဒါတဖၣ်) ဒီးဒုသဝီပုၤမၤစၢတၢ်ဖိတဖၣ်.

နီၣ်ဂီၢ် (၂) - ပုၤကိၣ်ကတၢၢ်မၤသကိၣ်ဘၣ်ထွဲတၢ်ယိၣ်ပုၤဂ့ၢ်ပီၤ

နီၣ်ဂီၢ် (၃) - ဒုသဝီတၢ်အိၣ်ဖျါဒ်ဘျီတဘျီ, တၢ်ယုထုဒုစီၣ်ကွၢ်ပုၤမၤဒိၣ်တဖၣ်, ဆၢကမံးတံၣ်ဖိတဖၣ်, ပုၤဟ့ၣ်ကွၢ်လၢ, ပုၤန့ၢ်တၢ်ဒီး ဒုသဝီပုၤမၤစၢ, တၢ်ကျိၣ်ကတၢၢ်တၢ် အမၤလၢ နီၣ်ဂီၢ် (၂)တဖၣ်ဒီး တၢ်ကတိၣ်ကတီၢ်လၢဒုသဝီတၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသိၣ်.

နီၣ်ဂီၢ် (၄) - ဒုသဝီကရၢ ပာဆူမၤစၢကမံးတံၣ် ခဲကွၢ်စိၣ်ကွၢ် ဒုသဝီတၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသိၣ် တၢ်မၤဒီး ယုထုပံၣ်လီၤ တၢ်မၤအဝုၤတဖၣ် ယုဒီး တၢ်မၤဝဲက့ၢ် ဒုသဝီကရၢတၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသိၣ် တၢ်တိၣ်ကျဲၤ တၢ်မၤအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်

နီၣ်ဂီၢ် (၅) - ကီၢ်ဆၢတၢ်တိၣ်ကျဲၤ ကမံးတံၣ်ဒီးပုၤကတၢၢ်ကမံးတံၣ် ကခဲကွၢ်စိၣ်ကွၢ် ဒုသဝီတၢ်ဂ့ၢ်ထီၣ်ပသိၣ် တၢ်တိၣ်ကျဲၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီး ပံၣ်ဂၢ်ပံၣ်ကျဲၤက့ၢ်အီၤလီၤ.

နီၣ်ဂီၢ် (၆) - ဒုသဝီတၢ်အိၣ်ဖျါသ့ဘျီတဘျီ, တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါက့ၢ်, ဒုပိသဝီဖိတဖၣ် ဘၣ်ထွဲဒီး တၢ်တိၣ်ကျဲၤ အဝုၤအကျိၣ်လၢ, ကီၢ်ဆၢတၢ်တိၣ်ကျဲၤကမံးတံၣ် ပံၣ်ဂၢ်ပံၣ်ကျဲၤက့ၢ်အီၤ.



တၢ်ကွၢ်စိၣ်လၢ ဒုသဝီတၢ်ဂ့ၤထီၣ်ပသိၣ်ဂီၢ်

ပကမၤလၢပုၤ ပုၤဂီၢ်မုၢ်တၢ်တိၣ်ကျဲၤဒီး ထံတီၢ်အကျိၣ်အစ့, ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘျီစ့တၢ် (အိတလီ) ဒီး (ဂုပန) အဝဲသ့ၣ်စ့ပုၤကီၢ်မုၢ်ဝဲ အမုၢ်ရဲကုၣ် ဒီလၢ (၅၄၄)ကကွၢ်န့ၣ်လီၤ. ခိၣ်ပိၣ်လီၤကဝီၤကမၤတဖၣ်အဂီၢ် လၢအလိၣ်လၢ အမုၢ်ဂီၢ်ခိၣ်ပိၣ်လီၤတဖၣ်ဒီး တၢ်ခုတၢ်ပုၤ တၢ်မၤ တဖၣ် ကဒီးန့ၢ်ဝဲ ခဲလၢဝဲအဂီၢ် ကမ့ၢ်ကဲဝဲ တၢ်ပံၣ်လီၤတၢ်တိၣ်ကျဲၤ မိၢ်ပုၤလၢ ကမၤအဂီၢ် ဝဲပုၤကမၤ ခဲလၢဝဲ ကဒီးန့ၢ်တၢ်မၤစၢ ဆိၣ်ထွဲတဖၣ် န့ၣ်လီၤ.